

**Referat af institutions-bestyrelsesmøde**

**Tirsdag d. 7. februar 2023**

**Afd. Frørup**

**Mødedeltagere:**

Forældrerepræsentanter: Mads Thilsing-Engholm, Carina M. Sølberg Andersen, Dorte Hjære Johansen, Camilla Greve Holmestad, Jaris Juul-Jørgensen, Mads Buch Petersen og Emilie Haaning

Medarbejderrepræsentanter: Annette Herford Gotthard og Vibeke Søndergaard.

Elevrepræsentanter:

Ledelsesrepræsentanter: Jennie Thomsen, Christian Uggerby og Line Mogensen

Referent: Jennie Thomsen

Afbud: Maria Lindegaard, Line Kolkjær Stærh, Julie Gry Sørensen, Freja Andersen og Filippa Pilegaard, Eva Nielsen og Bo Pedersen.

Mødeleder/ordstyrer: Mads Thilsing-Engholm

Næste møde: 8. marts kl. 17-19 i Afd. Ørbæk

**Afd. Ørbæk**

Langmosevej 1  
5853 Ørbæk

**Afd. Frørup**

Skolevej 1  
5871 Frørup

Telefon: 63 33 71  
60

4kløverskolen@nyb  
org.dk  
4kløverskolen.aula.  
dk

Skoleleder

Jennie Thomsen  
Dir. tlf. 63 33 71 61  
Jennh@Nyborg.dk

	Emne	Formål med punktet	Proces
Kl. 17.00-17.20	Forretningsorden	Orientering, drøftelse og evt. godkendelse.	<p><b>Forretningsorden</b></p> <p>Drøftelse og evt. godkendelse af forretningsorden for institutionsbestyrelsen på 4kløverskolen.</p> <p>Herunder opfølgning fra sidste møde</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- bestyrelsesmøde ift. valgperiode og valglængde.</li> <li>- Godkendelse af årshjul</li> <li>- Forslag til at vi inviterer Skole og Forældre ud og holder kursus for nye ”skolebestyrelser”.</li> </ul> <p><a href="#">Kurser for skolebestyrelsen   Skole og Forældre (skoleforældre.dk)</a></p> <p>Forretningsordenen blev tilrettet og efterfølgende godkendt. Godkendes på næste bestyrelsesmøde.</p> <p>Jf. Styrelsesvedtægterne for Nyborg Kommune er valgperiode for forældrerepræsentanter i bestyrelsen 2 eller 4 år alt efter ønske fra de opstillede kandidater.</p> <p>Beslutning om at alle kandidater sidder i en to-årig periode, dog med næste valg foråret 2024.</p>

			<p>Næste valg er forår 2024.          Maria Lindegaard , Mads Thilsing-Engholm og Dorte Hjære          Johansen + suppleanter er på valg</p> <p>Valg i foråret 2025          Carina M. Sølberg Andersen, Camilla Greve Holmestad, Jaris          Juul-Jørgensen, Mads Buch Petersen og Emilie Haaning er på          valg.</p> <p>Udkast til årshjul for institutionsbestyrelsen blev godkendt og          lægges på hjemmesiden. Årshjulet sendes ud sammen med          referatet på AULA.</p> <p>Ønske om at skolen udarbejder et årshjul for aktiviteter og          traditioner, som er gældende for hele skolen. Ledelsen          undersøger, om programmet Pandisc kan benyttes til          udarbejdelse af årshjul.</p> <p>Ledelsen undersøger om kommunen afholder kurser for nye          bestyrelsesmedlemmer. Drøftes på næste møde.</p> <p>Carina og Jennie deltager på næste elevrådsmøde. Punktet          drøftes på efterfølgende bestyrelsesmøde.</p>
--	--	--	---

<p>Kl. 17.20-17.40</p>	<p>Indhold i frikvarterne</p>	<p>Drøftelse</p>	<p><b>Indhold i frikvarterne.</b>  <b>Hvordan sikrer vi at alle elever har gode og indholdsrige frikvarterer?</b></p> <p>Der er en udfordring – især hos de ældste elever på afd. Ørbæk – at der ikke er nok at lave i frikvarterne.</p> <p>Hvordan sikrer vi at ældste elever får nogle aktive frikvarterer, så de er friske og undervisningsparate til næste timer?</p> <p>Forslag til at punktet drøftes på næste elevrådsmøde og at elevrådet kommer med forslag til aktiviteter.</p> <p>Pt kan 7.- 9. kl. benytte hallen i frikvarterne, hvor der er mulighed for forskellige boldspil.</p> <p>Udfordringen er størst på 6. årg., som er for store til at benytte legepladsen og for små til at gå i hallen.</p> <p>Forslag til om vi kan give de ældste elever mere ansvar, hvor en gruppe elever har til opgave at sætte aktiviteter i gang som f.eks. bordfodbold. Kan de blive inspireret af legepatruljen på 6. årg.</p>
------------------------	-------------------------------	------------------	--

<p>Kl. 17.40-18.00</p>	<p>Brobygning 6. årg.</p>	<p>Drøftelse</p>	<p><b>Brobygning 6. årg.</b>  <b>Hvordan får vi skabt en god brobygning på 6. årgang mellem afd. Frørup og afd. Ørbæk?</b></p> <p>Tidligere har der været en tradition for, at børnene fra Afd. Frørup fortsatte på Afd. Ørbæk efter sommerferien. I år er der flere elever i 6F, der har givet udtryk for, at de ikke skal på afd. Ørbæk næste år.</p> <p>I uge 4 var 6. årg. på Madlejrskole. Dette var en stor succes, hvor børnene lærte hinanden bedre at kende på tværs af de to afdelinger.</p> <p>Der er i flere familier tradition for, at man tager på friskole eller privatskole i Nyborg efter 6. kl.</p> <p>Tidligere blandende skolen hold på kryds og tværs af de tre klasser på 6. årg. I år har 6.F haft deres eget klasselokale på afd. Ørbæk og der har ikke været holddeling. De er derfor ikke blevet en integreret del årgangsfællesskabet. I år har der været flere lærere fra afd. Ørbæk, som har haft undervisning på afd. Frørup. Det har haft en betydning for skemaet og den holddeling, som der tidligere har været på 6. årg. Dette har desværre haft en dårlig effekt på børnene fra afd. Frørup.</p>
------------------------	---------------------------	------------------	--

			<p>Spørgsmål om der er mulighed for at ændre skemaet, som der igen kan blive holddeling på 6. årg. Ændring af skema vil desværre ikke kun have betydning for 6. årg. Skema, men vil have betydning for skemaet på flere årgange. Der arbejdes ikke videre med denne løsning.</p> <p>Forslag til at de 1 gang om måneden laves trivselsdag for hele 6. årg., hvor fokus er på at skabe relationer på tværs af de tre klasser. Ledelsen tager det med videre til lærerne på 6. årg.</p> <p>Forslag til at vi ser, hvilke aktiviteter der kan være fælles mellem afd. Frørup og afd. Ørbæk. F.eks. Trimdag, svømning på 4. årg. og klub. Skolen arbejder på en både en både kortsigtet og mere langsigtet plan ift. overgangen fra afd. Frørup og afd. Ørbæk.</p> <p>Det er vigtigt at fokus er på at få skabt en fælles årgang.</p> <p>Hvis vi gerne vil have en fælles skole, så er det vigtigt, at de tilbud som der tilbydes, såsom klub og musikskole, bliver lagt, så børnene fra afd. Frørup også har mulighed for at deltage på disse tilbud.</p>
Kl. 18.00-18.25	Elevrådet	Drøftelse og beslutning	<p><b>Nyt fra elevrådet</b></p> <p><b>Herunder hvordan sikrer vi, at alle elever bliver hørt – både dem i afd. Ørbæk og afd. Frørup?</b></p>

			<p><b>Forslag til at SB-medlem deltager på udvalgte elevrådsmøder.</b></p> <p>Filippa og Freja havde meldt afbud til mødet. Punktet flyttes til næste møde.</p> <p>Carina og Jennie deltager på næste elevrådsmøde.</p>
Kl. 18.25-18.45	Institutionsbestyrelsens årsberetning	Drøftelse og beslutning	<p><b>Institutionsbestyrelsens årsberetning</b> <b>Hvornår skal Institutionsbestyrelsens give deres årsberetning?</b></p> <p>Fremadrettet lægges bestyrelsens årsberetning sammen med valg til institutionsbestyrelsen.</p> <p>Forslag til at det laves til et lidt større arrangement, hvor der også bliver et oplæg, som lægger op til debat.</p> <p>Institutionsbestyrelsens årsberetning er punkt på dagsordenen i oktober.</p>
Kl. 18.45-18.55	Nyt fra ledelsen	Orientering og drøftelse	<p><b>Nyt fra ledelsen</b></p> <p><b>Landsbyordning – status</b></p> <p>Der skal slås stilling op som afdelingsleder i Skattekosten. Stillingen forventes besat pr. 1. maj 2023. Jennie har holdt møde med medarbejderne i Skattekosten. På mødet blev der drøftet hvilken profil de ønsker deres nye leder skal have. På</p>

			<p>baggrund af denne samtale har Jennie lavet udkast til stillingsopslag. Stillingsopslag sendes ud sammen med referat af bestyrelsesmødet. Kommentarer eller bemærkninger til stillingsopslaget skal sendes til Jennie senest torsdag eftermiddag.</p> <p>Mads og Mads deltager i ansættelsessamtalerne som repræsentanter fra institutionsbestyrelsen. Skattekosten ønsker at være godt repræsenteret, gerne med 3-4 personer.</p> <p><b>Skolefoto</b> Der er lavet kontrakt med Skolefoto i en 3-årig periode. Der er to år tilbage af denne kontrakt.</p>
Kl. 18.55.19.00	Evt.	Orientering og drøftelse	<p><b>Evt.</b> Mads har fået en forældrehenvendelse ift. foredragsholder for skolens ældste elever. F.eks. Jyden eller Julius Mygind. Ledelsen undersøger hvilke muligheder der er. Drøftes på næste bestyrelsesmøde.</p> <p>Der går historier om, at der går unge mennesker rundt på skolens områder, som bl.a. sælger Puff Bars og nicotin-poser. Skolen er opmærksom på dette og SSP er på sagen.</p>



			<b>Punkter til kommende bestyrelsesmøder</b>  Genindførsel af bod på afd. Ørbæk.  Carsten Højgård inviteres med til et kommende møde ift. klubtilbud.
--	--	--	---

Alle mødes afholdes kl. 17-19.

7. februar afd. Frørup

8. marts afd. Ørbæk

13. april afd. Frørup

8. maj afd. Ørbæk

6. juni afd. Frørup